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Verhoudingen in Veldhovense raad bekoeld

Hele oppositie stemt tegen 
begroting 2015
De begroting 2015 is vastgesteld, met een wrange 
nasmaak. De gehele oppositie -12 zetels- stemde 
tegen, iets wat in Veldhoven niet de gewoonte is. 
De 15 raadsleden tellende coalitie van VSA, GBV en 
D66 haalde in feite een pyrrus-overwinning, omdat 
het begrotingsdebat de verhoudingen in de raad be
hoorlijk heeft bekoeld.

Met name de grootste oppositiepartijen VVD en CDA 
kregen geen poot aan de grond en zagen vrijwel al 
hun amendementen en moties weggestemd. Groot
ste splijtzwam bleek zoals verwacht de verhoging 
van de onroerendezaakbelasting (OZB): die moet in 
2015 10% extra in het laatje brengen. De 760.000 
euro die de OZB-stijging oplevert, moet het begro

Scherp debat
Het was slechts één van de vele felle debatjes die de 
sfeer deden bekoelen. Gerard Slegers (CDA) wierp 
VSA boos voor de voeten dat deze fractie al acht jaar 
roept dat de OZB niet mag stijgen. Hij kreeg nul op re
kest. "Al zeker vijf jaar voelen wij dat OZB-verhoging 
onontkoombaar is om onze voorzieningen structureel 
te kunnen financieren. Ook na deze verhoging komt 
Veldhoven er in vergelijking met andere gemeenten 
nog genadig van af". Zo liet Hofman merken dat er 
een andere wind is gaan waaien bij VSA.

D66-wethouder financiën Piet Wijman betoogde dat 
het voor een sluitende meerjarenbegroting noodzake
lijk is structureel 4 miljoen euro te vinden. "Daarvoor

moeten we helaas ook een 
beroep doen op inwoners 
en ondernemers. Maar 
wel met mate. We heb
ben goed gekeken welke 
impact deze OZB-verho- 
ging heeft."

Tegenvoorstellen 
verworpen
Amendementen van 
VVD en PvdA om bij de 
renovatie van de wijk 't 
Look dure led-verlichting 
en gescheiden hemelwa- 
terafvoer weg te laten, 
werden verworpen res
pectievelijk ingetrokken.

De OZB stijgt de komende jaren, volgend jaar moet de belasting 10X meer opbrengen

tingstekort van 1,5 miljoen euro tot de helft terug
brengen. Bovendien moeten de OZB-opbrengsten in 
de drie jaren erna met nog eens 2,5% extra stijgen.

Een VVD-amendement om deze belastingverho
ging ongedaan te maken, was kansloos, ook omdat 
de oppositie hier verdeeld over stemde. Alleen VVD 
en CDA waren vóór, de overige vijf partijen stem
den tegen. VVD-fractieleider Peter Saris hamerde 
andermaal op de hoge extra lasten voor de onder
nemer, die volgens hem nu 100 euro per jaar méér 
moet betalen. Hij werd teruggefloten door Ab Hof
man (VSA); die had berekend dat de winkelier in de 
Kromstraat uit het voorbeeld van Saris 47 euro extra 
kwijt is. "Hoezo is het vestigingsklimaat in Veldhoven 
dan in gevaar?"

'Stad van de 
arbeid' krijgt 
vervolg
Niet alle voorstellen van de oppositie verdwenen 
op 11 november in de prullenbak. Succes was er 
voor de PvdA, dat haar economisch programma 
'Stad van de Arbeid' zag gehonoreerd.

Robert Tops vroeg hierin speciaal aandacht voor de 
arbeidsparticipatie en omscholing van de doelgroep 
45 jaar en ouder. Hij vond gehoor bij GBV-wet- 
houder Mariënne van Dongen, die beloofde Tops' 
ideeën mee te nemen bij het opstellen van het eco
nomisch beleidsplan.

Peter Wisgerhof (CDA) 
diende namens de vier 
oppositiepartijen een 

voorstel in om het begrotingstekort 2015 van 
760.000 euro weg te poetsen door extra te bezui
nigen op personeels- en bestuurskosten. Burge
meester Jack Mikkers hield hem voor dat op de ge
meentelijke organisatie tussen 2011 en 2018 al 4,3 
miljoen euro wordt bepaard. "Nog eens 760.000 
euro minder betekent kaalslag, en is bovendien 
strijdig met de kwaliteitseisen die u als raad aan de 
organisatie stelt." Ook dit amendement werd ver
worpen.

Groenonderhoud door de wijk
Ook een voorstel van PvdA en VVD om in 2015 een 
groter deel van het openbaar groen te laten onder
houden door wijk, buurt of straat, haalde het. Wet
houder Hans van de Looij (GBV) ging echter pas 
akkoord toen hij -na aanpassing van de motie- niet 
meer werd vastgepind op minstens 10% van het 
groenareaal. "In dat geval zou de burger 
liefst 27 hectare groen zelf moeten on
derhouden!" Een motie van de PvdA om 
rotondes door bedrijven te laten inrich
ten, werd ingetrokken na de toezegging 
van de wethouder dat de raad uiterlijk 
medio 2015 hierover een voorstel krijgt 
voorgelegd.

Fonds voor zorgde- 
centralisaties
Ook Samenwerkend 
Veldhoven haalde een 
amendement en een 
motie binnen met haar 
plan voor een lokaal 
sociaal fonds. Daarin 
worden de overschot-

Op dinsdag 11 november heeft de gemeenteraad de 
begroting 2015-2018 vastgesteld, met tegenstemmen 
van alle oppositiepartijen. Alle fracties samen hadden 
acht wijzigingsvoorstellen voor de begroting (amen
dementen) en elf verzoeken aan het college (moties). 
Daarvan nam de raad er in totaal vijf aan. Dit betekent 
onder andere dat de OZB volgend jaar zal stijgen.
Met 'Raadsnieuws' heeft de gemeenteraad van Veld
hoven een eigen medium. De artikelen bevatten geen 
letterlijk verslag, maar een impressie van de raadsver
gadering. Ze zijn geschreven door een onafhankelijk 
journalist in opdracht van de gemeente.

'Slechts' 19 amendementen en moties
De drie coalitiepartijen dienden opvallend 
weinig wijzigingsvoorstellen in. Fractielei
ders Ab Hofman (VSA), Gerard Jonkers 
(GBV) en Willem Hornman (D66) zeiden 
na afloop dat vrijwel al hun wensen in 
deze begroting al zijn gehonoreerd. Zo
doende ontstond tijdens het debat van
zelf een tweedeling: afwachtende co
alitiepartijen die de voorstellen van 
de oppositie veelal één voor één 
verworpen.

Aan het eind van de rit waren 5 amendementen en 
moties aangenomen, 8 verworpen, 3 ingetrokken en 
3 aangehouden. Deze laatste komen op een beter 
passend moment terug. Bij elk weggestemd voorstel 
verhardden met name CDA en VVD hun toon. "Durf 
eens keuzes te maken, toon durf en daadkracht. Stel 
niet alleen onderzoeken in, maar doe wat!', liet Gerard 
Slegers (CDA) herhaaldelijk weten. De coalitie liet zich 
er niet door uit de tent lokken. Alleen van D66-zijde 
klonken soms verzoenende woorden.

Teleurgesteld
Toen tenslotte over de begroting zelf werd gestemd, 
klonk vooral teleurstelling door. Zowel Slegers als Saris 
uitte een 'onbevredigd gevoel': "We hebben inhoude
lijk meegedacht en alternatieven aangedragen, maar 
alles is door coalitie en college getorpedeerd". PvdA- 
leider Tops zag niet de goede balans tussen inhoud en 
financiën en stemde daarom tegen. Herman Kootkar 
van Samenwerkend Veldhoven liet weten 'met pijn in 
het hart' tegen de begroting te stemmen. "Er is geen 
bereidheid tot samenwerking of ruimte voor alterna
tieven. Alleen het eigen gelijk telt."

Raadsvoorzitter Mikkers riep na de slotstemming de 
raad op niet te blijven zitten met het gevoel teleur
stelling en weer samen op te trekken. "Als uw voor
zitter werk ik daar graag aan mee en wil ik dit graag 
op korte termijn met u bespreken."

ten ondergebracht die mogelijk ontstaan bij de uit
voering van de drie transities in het sociaal domein: 
zorg/Wmo, jeugdzorg en participatie. Zo kan een 
overschot bij één transitie het tekort bij een ander 
dekken. Het college blijkt zich een dergelijke voor
ziening al te hebben voorgenomen, zodat Kootkars 
voorstel een extra bekrachtiging was.

Werken aan werk en bedrijvigheid in de ‘stad van de arbeid'
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Toerist betaalt mee aan 
minimabeleid

VVD wil goedkoper 
muziekonderwijs

Een kiosk met toilet bij kinderboerderij De Haze- 
winkel in 't Look is een oude wens van GBV. Nu 
deze fractie aan het roer zit, vermeldt het coalitie- 
programma een onderzoek naar zo'n kleine hore- 
cavoorziening. Via een motie poogde het CDA dat 
te voorkomen.

“ Dit speelt al acht jaar en is herhaaldelijk besproken 
in de raad", haalde fractieleider Gerard Slegers uit. 
“Waarom nu wéér een onderzoek? U weet nu al dat 
omwonenden dit plan niet steunen.''

Pierre Bijnen voerde namens 
GBV de verdediging. “Het al
gemeen belang van duizen
den gezinnen die hier jaar
lijks komen, weegt zwaarder. 

Die willen graag een ijsje of 
limonade. Plus een toilet, buiten 
de openingsuren van de kinder

boerderij. Het wordt natuurlijk 
geen grote horecavoorzie- 
ning met alcohol."

Ook het enige amendement dat de drie coalitiepar
tijen gezamenlijk indienden, gaf de nodige reuring. 
Het ging om de dekking van de extra halve ton, door 
de raad al beschikbaar gesteld voor verhoging van 
de norm voor het minimabeleid naar 110% van de 
bijstandsnorm.

VSA, GBV en D66 willen dat geld deels halen uit ex
tra verhoging van de toeristenbelasting, die volgend 
jaar stijgt van C 1,20 naar C 1,40 per persoon per 
overnachting.

De oppositie koos direct de aanval. “Bijzonder dat 
het minimabeleid wordt gefinancierd uit de toeris
tenbelasting", merkte Mieke Prinsen (VVD) fijntjes

op. “Je verhoogt toch ook niet de hondenbelasting 
hiervoor?" Fractiegenoot Ad van den Oever was 
minder fijngevoelig: “Ik snap echt niet wat een toe
rist met minimabeleid te maken heeft". Ook Ro
bert Tops (PvdA) keurde de verhoging af, omdat een 
doelbelasting als deze ook aan toerisme en recreatie 
besteed moet worden.

Wethouder Piet Wijman (D66) moest beamen dat 
hij hiermee inderdaad een uitzondering maakt. Al 
geldt bij toeristenbelasting wel de afspraak dat niet 
de hele opbrengst hoeft terug te vloeien naar het 
doel: tweederde is vrij besteedbaar. Zijn uitleg kon 
niet voorkomen dat de hele oppositie tegen dit voor
stel stemde. Dat werd dus met 15-12 aangenomen.

Door het muziekonderwijs op muziekschool Art4U 
en gesubsidieerde zwemlessen aan basisschool
kinderen rigoureus ter discussie te stellen, deed de 
VVD de meest vergaande bezuinigingsvoorstellen 
voor de begroting. Ze leidden echter niet tot succes.

Op het schoolzwemmen, waarop één ton te bezuini
gen valt, komt de fractie begin volgend jaar terug bij 
de discussie over gemeentelijke kerntaken. Haar mo
tie om het muziekonderwijs goedkoper in te richten 
bracht zij wel in stemming. De muziekschool kost de 
gemeente jaarlijks 1,1 miljoen euro aan subsidie, ter
wijl - zo stond in de motie - particuliere organisaties 
zónder subsidie goedkoper muziekonderwijs aanbie
den. “Maak keuzes, onderneem stappen", klonk het 
dringend uit de VVD-banken.

In 2015 zal de manier van afvalinzameling veranderen

Zij stuitte op onbegrip bij CDA-woordvoerder Gerard 
Slegers, die zich vastbeet in deze motie. “De proef 
is een groot succes, hiermee valt geld te besparen! 
Drie maanden op een juiste manier afval scheiden in 
Zeelst en Meerveldhoven leidt al tot een besparing 
van 11.600 euro op de verwerkingskosten. In die tijd 
is de hoeveelheid restafval met liefst 55% gedaald. 
Waarom dan toch de rem erop?"

Ramaekers: “Eind van dit jaar hebben we 
alle enquêtes over de proef 
binnen, dus kan er begin 
volgend jaar een plan van 
aanpak naar de raad. Ik 
zou de evaluatie tekort doen 
als ik me nu al zou vastleg
gen op een datum voor een 
uitrol over heel Veldhoven.
Het resultaat is ook wat 
vertekend omdat de

Mogelijk toch kiosk bij 
Hazewinkel

Zij kreeg steun van Ingrid Hartlief van D66: “Hoe 
betrouwbaar zijn wij als overheid als we nu opeens 
zeggen: doe er nog maar een miljoen bezuiniging 
bij!" De motie werd met 18 tegen 9 verworpen. Al
leen het CDA stemde met de VVD mee.

afvalverwerker na inzameling nog veel moet schei
den, wat ook weer geld kost."

Slegers bleef verwoede pogingen doen om zijn 
motie erdoor te krijgen. “Als juli 2015 niet 
haalbaar is, welke datum dan wel?" De wet
houder: “2015 wil ik wel toezeggen, maar 

een datum noemen vind ik lastig. Er moet ook 
een deugdelijk communicatieplan komen."

Hoewel beide partijen in feite dicht bij elkaar 
zaten, bleef Nicole Ramaekers de motie ont
raden. Adriënne van Pelt (D66) vroeg nog 

naar een andere formulering, zodat de motie 
voor alle partijen acceptabel was. Het lukte niet. Het 
laatste stukje tegemoetkoming van beide kanten 
bleef uit. De motie werd met 15-12 verworpen.

Wethouder Mariënne van Dongen herinnerde de 
VVD-woordvoerders Daan de Kort en Ad van den 
Oever eraan, dat de muziekschool al samen 
met andere sociaal-culturele instellingen 
druk bezig is een bezuinigingstaak van 
1 miljoen euro (tot 2018) tot een goed 
einde te brengen. “In januari bespre
ken we de resultaten van dit proces in 
de raad en een maand later moet er 
een besluit komen. En als meer be
zuinigingen mogelijk zijn, dan zal 
ik dat zeker bespreken!"

Wethouder en mede-GBV'er Hans van de Looij pro
beerde de zaak te sussen. “Het gaat om een klein
schalig ambtelijk onderzoek, een verkenning naar wat 
mogelijk is. Daarna komen wij met 
een voorstel in de raad." De motie 
om dit onderzoek(je) te verijdelen 
haalde het niet met alleen de 12 
oppositiestemmen vóór.

onderzoek zal gaan. “Maar we moeten toch eerst 
nagaan of grondaankoop of onteigening nodig is, 
en hoeveel het project straks gaat kosten."

Fietspad naar Hoge Boght
Datzelfde lot was een andere 
CDA-motie beschoren, ditmaal 
gesteund door Samenwerkend 
Veldhoven. De twee fracties 
stelden voor een haalbaarheids
onderzoek naar een fiets- en 
voetpad tussen Sondervick en 
begraafplaats De Hoge Boght uit 
te stellen tot het daar geplande 
crematorium er staat. Net als 
collega Van de Looij sprak wet
houder Ramaekers dat het 
slechts om een klein, intern Komt er bij de speeltuin bij de kinderboerderij een kiosk met toilet?

Motie afvalinzameling blijft steken 
in onwil
Proef met gescheiden afvalinzameling geslaagd, dus 
hup, meteen uitrollen over heel Veldhoven. In elk 
geval vóór juli 2015. Zo luidde kort gezegd de motie 
van het CDA tijdens de begrotingsbehandeling.

In die datum zat echter de crux. VSA-wethouder Ni
cole Ramaekers was blij met de positieve insteek van 
de fractie, maar wil de bedoelde proef in Zeelst en 
Meerveldhoven toch eerst gedegen evalueren vóór 
invoering van een nieuwe methode van afvalinzame
ling.


